
Protokół nr LXXI/23 

z sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VI kadencji 

odbytej w dniu 30 sierpnia 2023 r. w godz. od 14.00 do 15.40 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie, p. 30  

 

*    *    * 

 
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - otwieram obrady 71 Sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VI Kadencji 

na wniosek Zarządu Powiatu. Witam Panie i Panów Radnych  oraz wszystkich zaproszonych  gości. 

Sprawdzimy obecność. W tym celu proszę o naciśnięcie ikony kworum w systemie esesja i zaznaczenie 

swojej obecności. Informuję na podstawie listy obecności, że rada jest władna do obradowania 

i podejmowania prawomocnych uchwał. Ponadto w posiedzeniu uczestniczą: pani Katarzyna Szymkowiak 

Wicestarosta, pan Jacek Jędrzejak, Skarbnik Powiatu, pan Tomasz Kuderski radca prawny, Ireneusz 

Lamprecht Sekretarz Powiatu. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 

Obecni: 

1. Tomasz Bandyk 

2. Janusz Barański 

3. Marta Bierła 

4. Agnieszka Borkiewicz 

5. Lidia Czechak 

6. Mirosław Drzazga 

7. Andrzej Dworzyński 

8. Teodor Grobelny 

9. Jacek Jędraszczyk 

10. Elżbieta Kostka 

11. Stanisław Martuzalski 

12. Karol Matuszak 

13. Janina Nicke 

14. Mariusz Stolecki 

15. Hanna Szałkowska 

16. Jan Szczerbań 
17. Mateusz Walczak 

18. Julian Zegar 

 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - porządek obrad 71 sesji Rady Powiatu został Państwu podany 

w zawiadomieniach o zwołaniu sesji w programie e-sesja. Informuję, że Zarząd Powiatu wniósł autopoprawki 

do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2023 – 2030 oraz do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2023 r. Czy są 
jakieś uwagi do porządku obrad? Nie widzę. Stwierdzam, że Rada przyjęła porządek obrad 71 sesji Rady 

Powiatu. Przystępujemy do realizacji programu Sesji. 

 

Ad. pkt. 2.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Protokoły z 69 i 70 sesji Rady Powiatu był wyłożone do wglądu 

w Starostwie Powiatowym, w Biurze Rady – p. 22 w godzinach urzędowania oraz udostępniony w programie 

esesja. Do dnia sesji nie wpłynęły do niego żadne poprawki i uzupełnienia. Stwierdzam, że Rada przyjęła 

protokoły z obrad 69 i 70 sesji Rady Powiatu VI kadencji.  

 

 

 

 



Ad. pkt. 3.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - „Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu po 69 sesji Rady 

Powiatu” zostało zamieszczone w programie esesja. Proszę o zabranie głosu p. Starostę Lidię Czechak. 

 

P. L. Czechak, Starosta - Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni od ostatniego 

posiedzenia naszej Rady odbyliśmy dziewięć zarządów. Tak jak mamy tutaj w zwyczaju otrzymali Państwo 

również naszą całego zarządu listę wszystkich spotkań. Jeżeli będą oczywiście jakieś pytania co do posiedzeń 
zarządu lub tutaj naszych spotkań, to bardzo proszę o zadawanie pytań. 
 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Czy ktoś z Państwa radnych pragnie zabrać głos w sprawie 

przedłożonego sprawozdania ? Otwieram dyskusję. 
 

Radny T. Grobelny - pani Starosto, w jednym z punktów, pierwszych punktów sprawozdania zamieszczono 

informację o obniżeniu kwoty w przetargu dworku, czy tam pałacu w Porębie na milion pięćset bodajże 

i chciałbym też usłyszeć ewentualnie dalsze losy tego przetargu, czy doszło do rozstrzygnięcia przetargu, czy 

ktoś ewentualnie nabył tą posiadłość, czy nadal jest jeszcze sytuacja otwarta? 

 

P. L. Czechak, Starosta - znaczy może poproszę tutaj pana Krzysztofa Sobczaka, ale o ile, no miałam, nie 

ukrywam, urlop, 10 dni, ale o ile wiem, to żadna komisja się nie odbyła, czyli nie było jeszcze tego ostatniego 

przetargu już po obniżce tej kwoty, tak? We wrześniu, tak? Czy są oferty jeszcze jakieś? Nie ma. 

 

P. K. Sobczak, Naczelnik Wydziału Geodezji - przetarg jeszcze nie jest rozstrzygnięty, dlatego że dopiero 

postępowanie będzie we wrześniu. Jest jeszcze czas na składanie ofert i dopiero będzie rozstrzygnięcie. Czy 

ktoś zgłosi się, czy nie zgłosi zobaczymy, ale jest jeszcze czas na składanie ofert. Przy tej cenie milion pięćset. 

Przy tej cenie milion pięćset, proszę pamiętać o jednej rzeczy, tak jak wynika z ogłoszenia, jest to obiekt 

zabytkowy, więc na wniosek osoby, która nabędzie, może wnioskować o obniżenie tej kwoty o pięćdziesiąt 
procent. Także suma summarum, jeżeli osoba, która by to nabyła za pełną kwotę milion pięćset tysięcy, na jej 

wniosek może nabyć tą nieruchomość za połowę tej kwoty, czyli siedemset pięćdziesiąt tysięcy. 

 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo za informację. Znaczy tutaj jeszcze jest, 

rozmawiam z panią starostą, że to jest z lokatorami. Znaczy ja bym wolał, to moje zdanie prywatne, żeby 

mieszkańcy wzięli to w swoje ręce, bo generalnie będą lokatorami, a nie właścicielami. A wiecie państwo, co 

się później dzieje, tak? No przykro, nie? No bo byłoby dobre, gdyby oni to, nie? No dobra. Czy jeszcze jakieś 
pytania do pani starosty? Nie widzę. 
 

Radny J. Zegar – ilu jest lokatorów? 

 

P. K. Sobczak, Naczelnik Wydziału Geodezji - na dziewięć mieszkań, jak dobrze kojarzę, trzy są wolne 

i w ubiegłym miesiącu umarła następna lokatorka. 

 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady – dziękuję. Sprawozdanie zostało przez Wysoką Radę przyjęte. 

 

Ad. pkt. 4.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Powiatu oraz 

Radnych po LXIX sesji Rady Powiatu Jarocińskiego. Zacznę od dzisiaj. W delegacji ze mną był pan radny 

Dworzyński, pan radny Teodor Grobelny i tyle na pogrzebie świętej pamięci Jana też pan Martuzalski, za co 

wam dziękuję. Dziękuję za to i proszę o uczczenie minutą ciszy. Także tak to wygląda. Uczestniczyłem 

w dożynkach. Reprezentowałem głównie Zarząd, ale i też reprezentowałem Radę w Noskowie. Później 

jeszcze mieliśmy dożynki w Jaraczewie. Też miałem przyjemność wszystkich tam radnych was, powiedzmy 

sobie, promować. No i ostatnio te nasze dożynki powiatowe, gminne w Żerkowie. Za tych radnych, którzy 

tam byli, bardzo dziękuję, bo proszę mi wierzyć, jak gdzieś tam jeżdżę po uroczystościach, jak widzę Państwa 

radnych, to tak się serce moje raduje. To jest wtedy właśnie to, że wzmacniamy tą pozycję i tak dalej i tak 

dalej. Za tą gdziekolwiek się pojawicie, bardzo się cieszę, że jesteście i reprezentujemy razem powiat. 

 

 



Ad. pkt. 5.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z realizacji planu kontroli 

w I półroczu 2023 roku. Przypomnę, że sprawozdanie zostało zamieszczone w programie esesja. Czy ktoś 
z Państwa radnych pragnie zabrać głos w sprawie tego sprawozdania, które przypomnę było zamieszczone 

we sesja. Czy ktoś ma pytania do Pana tutaj Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jacka Jędraszczyka. Nie 

widzę. Dziękuję. Sprawozdanie zostało przez Wysoką Radę przyjęte. 

 

Ad. pkt. 6.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Informacja dotycząca sprawozdania finansowego „Szpital 

Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o. za 2022 rok. Przypomnę, że była dyskusja już na powiedzmy sobie 

w Komisji Budżetu. Tu nie mówię, jeżeli ktoś by chciał jeszcze zabrać głos, to proszę. Ja tylko tak jeszcze 

bym dodał. No też mamy sukcesy, bo pan prezes udało się pozyskać lekarza-diabetologa. Także mamy, już 
jest. Później druga rzecz, też dobre rozwiązanie, widzę się z cieszą frekwencją, mamy poradnię ginekologiczną 
w Jaraczewie. I już widzę, że na dany dzień ilu jest to już jest pozajmowane, także no już ledwo otwarte, już 
pozajmowane. W tym samym dniu na drugi dzień już mieliśmy komplet. To można zobaczyć jaką, jak są te 

powiedzmy poradnie. No więc słuchajcie, cieszyć się tylko tak. No i też druga rzecz, też się cieszyć. Przyszło 

nam, że mamy nowe pomieszczenie wewnętrznego. Prawda? Tyle co mi prezes powiedział, już jest gotowe 

do działalności. I później drugi krok, Panie Prezesie, jest taki, że będziemy szli ZOL zakładać, tak? Zol, tak? 

Dziecięcy? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Tak, powiem tak. Dziecięcy 

będziemy odbierać. Trzy tygodnie później ze względu na tego, na meble, po prostu przetarg, który został 

ogłoszony na wyposażenie mebli, termin wykonania był dwa miesiące i w związku z tym podzieliliśmy to na 

dwie części, po prostu, żeby w pierwszej kolejności oddział wewnętrzny, a po prostu w drugim miesiącu 

dopiero dziecięcy, także, bo też zależy nam bardzo, żeby jak najszybciej ten oddział wewnętrzny był oddany, 

bo sami wiecie, może, a może nie wiecie, bardzo dobrze nie wiecie, że w jakich warunkach po prostu w tej 

chwili ten wewnętrzny funkcjonuje i działa. Także robimy wszystko, żeby po prostu ten oddział był, jak 

najszybciej były te oddziały oddane. W tej chwili już mogę powiedzieć też, że jesteśmy po protokole tym 

końcowym, po odbiorach wszystkich, po decyzji o użytkowaniu, także w tej chwili tylko jeszcze nam zostały 

sprawy rozliczeniowe, finansowe z firmą wykonawczą. Mogę wam jeszcze powiedzieć, że naprawdę były 

takie zakręty, że jak na przykład, nie, że program funkcjonalny użytkowy mieliśmy opracowany przez panią 
z Bydgoszczy i okazało się, że brakowało nam jeszcze pieczątek, a ona się znalazła na COVID-dzie, na 

oddziale anestezjologii. Miesiąc i wyszła i całe szczęście. Jak zaraz czekaliśmy, żeby podbiła ten cały program 

funkcjonalno-użytkowy, żeby móc normalnie przystąpić do przetargu. Także wyobrażacie sobie, że ile w tej 

sytuacji było potrzeba cierpliwości i wytrwałości. Dziękuję bardzo. 

 
Radny St. Martuzalski - Jedno pytanie, które będzie miało albo nie będzie miało, to będzie zależało od 

wyroku też skutek na finanse. Mógłby Pan, Prezes, nas poinformować, na jakim etapie są i ile ich jest 

ewentualnie rozpraw, sporów z pielęgniarkami 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - odnośnie pielęgniarek jest 

ok. 25, bo to chodzi o te osoby z magistrem. Następnie też ratownicy złożyli pozew, dlatego że czują się po 

prostu pokrzywdzeni, że powinni dostać więcej, dlatego że robią to samo, co inni, a mają po prostu tylko 

niższe wykształcenie. Tak że widzicie, jaki to jest ten element zamieszania w wyniku tej sytuacji. Ja myślę, 
że mówię, jestem optymistą, jeżeli chodzi o pielęgniarki, dlatego, że wypowiedziałem te po prostu umowy 

zgodnie z kodeksem pracy, a każda firma, każdy pracodawca ma prawo wypowiedzieć warunki pracy i płacy. 

Osoba może przyjąć albo nie przyjąć. Inne szpitale, które przegrywają, to głównie moi koledzy, co rozmawiam 

z nimi, to po prostu nie mieli pieniędzy i nie zapłacili. I w związku z tym, no niestety, kiedy, rok wcześniej 

zapłaciliście, no to teraz dlaczego nie płacicie dalej? 

 

Radny St. Martuzalski – jaka skala to jest tu u nas? 

 

 

 



P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - U nas to jest powiem, znaczy 

tak, bo to jest, chodzi o to, to miesięcznie to jest około 700 tysięcy rocznie, bo to jest 60 tysięcy miesięcznie. 

Ale spór, o ile będzie rzutował ewentualnie na… No spór, no to jest kwestia miesięcy, ile, nie? No bo nie 

płacone mają od stycznia, nie? Miesięcznie 60 tysięcy to jest. No to jest po prostu o te pieniądze chodzi, nie? 

Nie wiadomo kiedy się rozstrzygnie. Tutaj będzie we wrześniu, chyba w październiku pierwsza instancja. To 

wszystko pieniądze. 

 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - No dobrze, dziękuję za wyjaśnienia. Informacja została przez 

Wysoką Radę przyjęta. 

 

Ad. pkt. 7.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Starosty Jarocińskiego. Projekt uchwały został 

zamieszczony w programie esesja. Proszę o zabranie głosu Pana Andrzeja Dworzyńskiego Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Radny A. Dworzyński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Panie Przewodniczący 

Wysoka Rado, Komisja Skarg Wniosków i Petycji spotkała się na posiedzeniu, w którym ponownie 

rozpatrzyła skargę na działalność starosty Jarocińskiego. Ja dodam tylko, że ta skarga faktycznie jest tą samą 
skargą, którą Wysoka Rada już odrzuciła w miesiącu, w styczniu bodajże. I komisja tutaj podtrzymuje 

stanowisko, iż jeżeli sprawa między skarżącym a instytucją, która, którą skarży tutaj w tym wypadku akurat 

starostom, może być, nie może być rozpatrywana w momencie, gdy jej postępowanie jest przed 

postępowaniem administracyjnym, się toczy postępowanie administracyjne między wojewodą, a tym 

skarżącym. Dlatego tutaj my tą skargę odrzuciliśmy raz. Ja powiem tylko, że skarżący był zaproszony przez 

nas na komisję. Przez półtorej godziny nam tłumaczył rzeczy, które w większości nie były związane z treścią 
skargi, tylko różnego rodzaju historie, które rzeczywiście dotknęły go bardziej czy mocniej. I w tym 

momencie my wnioskujemy, żeby tę skargę... Do Wysokiej Rady wnioskujemy, by tę skargę odrzucić. Tu 

macie państwo w uzasadnieniach wszystkie formalne podstawy do odrzucenia tej skargi. Tam chodziło 

o wiele rzeczy. Największym problemem jest to, że gdy, ale panie prezesie, rozprasza, pan teraz w tym 

momencie, przepraszam. Najważniejsze jest to, że jest to skarga wielowątkowa i rzeczywiście, żeby przypiąć 
to, na co jest skarga w aspekcie starosty Jarocińskiego, to musimy pewne rzeczy oczywiście wykluczyć, czy 

też zrobić w jakiś sposób selekcję tych jego intencji. Natomiast chciałem tutaj zwrócić uwagę, że ze strony 

powiatu Jarocińskiego zostały podjęte już działania i tutaj też był pan Wiesław Ratajczak obecny na tej 

komisji, który wyjaśnił panu, w jakim to aspekcie i co można na ulicy Słowackiego zrobić. My też podaliśmy 

tutaj... Tak, to jest droga gminna, ale my jako powiat odpowiadamy za kierowanie ruchem bodajże i tu w tym 

wypadku chodziło o ustawienie znaku zakazu zatrzymywania się i postoju, czyli nawet nie można było się 
zatrzymać na chwilę według tego, który skargę wnosił. Ja tylko dodam, że komisja, już teraz nie pamiętam 

jaka, tutaj też na wniosek jednego z mieszkańców ulicy Słowackiego złożyła wniosek przeciwny i komisja 

nasza przyjęła ten wniosek, ten wniosek mieszkańca ulicy Słowackiego. Także tu mamy rzeczywiście, no 

mamy cierpliwość i mamy też doświadczenie w pewnych działaniach. Wnioskuję tu do komisji, do Wysokiej 

Rady o odrzucenie skargi, ponieważ ona już była rozpatrywana i faktycznie tutaj nic nowego nie wnosi do 

sprawy. Dziękuję. 
 
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta Jednogłośnie. 

 

Radni: Teodor Grobelny, Jacek Jędraszczyk i Stanisław Martuzalski głosowali „za”. 

 
Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie rozpatrzenia 

ponownej skargi na działalność Starosty Jarocińskiego.  

 



Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: ZA (15)Tomasz Bandyk, Janusz Barański, Marta Bierła, Agnieszka Borkiewicz, Lidia 

Czechak, Mirosław Drzazga, Andrzej Dworzyński, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Janina Nicke, Mariusz 

Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Mateusz Walczak, Julian Zegar BRAK GŁOSU (4) Teodor 

Grobelny, Jacek Jędraszczyk, Stanisław Martuzalski, Michał Urbaniak 

 

LXXI/405/23 

 

Ad. pkt. 8.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

w sprawie wysokości w 2024 r. opłat za usunięcie pojazdu z drogi powiatu jarocińskiego oraz jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 
usunięcia pojazdu z drogi. Projekt uchwały został zamieszczony w programie esesja. Proszę o zabranie 

głosu Pana Jacka Jędrzejaka Skarbnika Powiatu. Czy ktoś z Państwa radnych pragnie zabrać głos w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę o opinię Komisji 

 
P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju - Panie przewodniczący Wysoka Rado 

komisja budżetu i rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Dziękuję. 
 
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta Jednogłośnie. 

 

Radni: Teodor Grobelny, Janusz Barański, Julian Zegar głosowali „za”. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie wysokości 

w 2024 r. opłat za usunięcie pojazdu z drogi powiatu jarocińskiego oraz jego przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi. 

 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: ZA (15) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Agnieszka Borkiewicz, Lidia Czechak, Mirosław 

Drzazga, Andrzej Dworzyński, Jacek Jędraszczyk, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, 

Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Mateusz Walczak BRAK GŁOSU (4) 

Janusz Barański, Teodor Grobelny, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

 

LXXI/406/23 

 

Ad. pkt. 9.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na 
lata 2023 - 2030 wraz z autopoprawkami. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w 

systemie e-sesja. Czy ktoś chciałby zabrać głos do projektu uchwały? Nie widzę. Proszę o opinie Komisji 

 
P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju - Panie przewodniczący Wysoka Rado 

komisja budżetu i rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Dziękuję. 
 
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

 



W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta Jednogłośnie. 

 

Radni: Teodor Grobelny, Hanna Szałkowska głosowali „za”. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2023 - 2030 wraz z 

autopoprawkami.  

 

Wyniki głosowania ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: ZA (16) Tomasz Bandyk, Janusz Barański, Marta Bierła, Agnieszka Borkiewicz, Lidia 

Czechak, Mirosław Drzazga, Andrzej Dworzyński, Jacek Jędraszczyk, Elżbieta Kostka, Stanisław 

Martuzalski, Karol Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Mateusz Walczak, Julian Zegar 

BRAK GŁOSU (3) Teodor Grobelny, Hanna Szałkowska, Michał Urbaniak 

 

LXXI/407/23 

 

Ad. pkt. 10.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2023 r. wraz 
z autopoprawkami. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja.  

Czy ktoś chciałby zabrać głos do projektu uchwały? 

 

P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju - Panie przewodniczący Wysoka Rado 

komisja budżetu i rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Dziękuję. 
 
P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Wysoka Rado komisja zdrowia i 

Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. M. Drzazga, Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury - Wysoka Rado komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta Jednogłośnie. 

 

Radni: Mirosław Drzazga, Julian Zegar głosowali „za”. 

 
Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2023 r.wraz z autopoprawkami.  

 

Wyniki głosowania ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (16) Tomasz Bandyk, Janusz Barański, Marta Bierła, Agnieszka Borkiewicz, Lidia 

Czechak, Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Jacek Jędraszczyk, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, 

Karol Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Mateusz WalczakBRAK 

GŁOSU (3) Mirosław Drzazga, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

 

LXXI/408/23 

 

Ad. pkt. 11.  
P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady -Interpelacje i zapytania radnych. 



 

Radna J. Nicke - Pani Lidko, Pani Kasiu, Panie i Panowie Radni. Ja chciałam w imieniu mieszkańców 

Roszkowa podziękować za piękną ścieżkę rowerową. Wszyscy są zachwyceni ławeczkami i tą oprawą, która 

została zrobiona jeszcze dodatkowo, no piękna. Trzeba przyznać, że piękna i mieszkańcy bardzo dziękują i są 
zadowoleni. Dziękuję bardzo. 

 

Radny St. Martuzalski - wybudowanie drogi do przyszłej spalarni burzliwa dyskusja w internecie na ten 

temat pytanie mieszkańcy pozostawieni sami sobie dlaczego ta spalarnia nie jest przy ZGO Czy my jako 

samorząd włączymy się tam mieszkają mieszkańcy naszego powiatu. w jakim zakresie możemy włączyć się 
w pomoc mieszkańcom. co dalej z tymi ludźmi.  

 

Radny St. Martuzalski - Ja z kolei mam zapytanie do pani starosty, bo w ostatnich dniach przetoczyła się w 

internecie dyskusja, ponowna dyskusja na temat bulwersujących przede wszystkim dla mieszkańców Jarocina, 

ale też szczególnie dla mieszkańców Potarzycy, Goliny, odnośnie pomysłu w pierwszym kroku wybudowania 

drogi do przyszłej spalarni i czegoś jeszcze, bo wiadomo, że spalarnia po to powstaje nie tylko, żeby 

utylizować odpady, ale przede wszystkim wytwarzać energię. Z tego, co specjaliści wypowiedzieli się na ten 

temat, No nie ma tu w sąsiedztwie takich odbiorców potencjalnych energii, którzy by skonsumowali to, co 

zostaje wytworzone przez tą spalarnię. Nie, pan Biernacki powiedział, że nie wiem, będzie z tego korzystał. I 

teraz pytanie. Są mieszkańcy po jednej stronie i w moim odczuciu, nie tylko w moim, są pozostawieni sami 

sobie. Samorząd potraktował ich w ten sposób, że wie lepiej co oni tam mają mieć po sąsiedzku. Z tego co 

informacje dochodziły, to były problemy dokumentacyjne, które tutaj w powiecie zostały oprotestowane, 

natomiast z tego, co się dowiedziałem, jest następny krok w tym sporze czy w tej, w tym realizacji tego, nie 

będę używał słowa szaleństwa, no ale tego tam czyjegoś projektu. Zresztą tak między, poza, poza tym 

pytaniem, ciągle zadaję sobie pytanie, dlaczego nie, ta spalarnia nie jest wytwarzana przy źródle wytwarzania 

tych odpadów, czyli przy, umówmy się, ZGO, czy Wielkopolskim Centrum obojętne jak to nazwiemy, jest to 

wysypisko śmieci, jak to dziadowie mówili. Natomiast pytanie moje jest, jak my, radni powiatowi, Rada 

Powiatu, zdając sobie sprawę, że kwestie planu zagospodarowania i tak dalej, to jest kwestia gminy, natomiast 

No dalej są mieszkańcy, którzy walczą i w tym sporze jednoznacznie opowiadają się przeciwko tej instalacji. 

Wcale się nie dziwimy, bo wszyscy, kto, pani starosta ostatnio była na odpuście, mogła poczuć te aerozole, 

które się unoszą nad Goliną i zakładając, że tam będzie to, pojawi się następne źródło tak zwanych aerozoli, 

ja nie mówię o spalarni, ja mówię o potencjalnym w przedsięwzięciu inwestycyjnym, które ma się tam 

pojawić, no to praktycznie ci ludzie zostaną zmuszeni do tego, żeby pozostawić swoje domostwa, bo jak 

rozmawiamy z ludźmi z tamtych, z terenów Goliny, to takie głosy przeważają. I teraz, Pani Starosto i 

Szanowni Państwo, pytanie, czy my zajmiemy stanowisko, czy my włączymy się jako samorząd, oczywiście 

szanując to, że jest to zadanie gminne, natomiast poza tym tam mieszkają również mieszkańcy naszego 

powiatu, nie tylko mieszkańcy gminy Jarocin i w związku z tym zadaję pytanie, czy i w jakim zakresie 

moglibyśmy tym ludziom starać się chociaż pomóc, bo do tej pory poza tymi czynnościami 

administracyjnymi, które tutaj zarząd powiatu przez te miesiące czynił. Natomiast jest jeszcze ludzka twarz, 

czyli zastanowienie się, co dalej z tymi ludźmi. 

 

P. L. Czechak, Starosta - Tyle, że na chwilę obecną w powiecie jarocińskim nie ma żadnej dokumentacji 

dotyczącej spalarni. Informacje o spalarni widzimy, że się toczy między gminą a mieszkańcami 

mieszkającymi w Golinie dotyczącej budowy. Tylko mówię my dokumentacji na chwilę obecną żadnej nie 

mamy. Czy ona będzie uciążliwa, czy ona nie będzie spełniała jakichś wymagań, czy będzie dotyczyła, 

wchodziła w jakiś spór powiedzmy sobie. To trudno mi odpowiedzieć teraz, bo nie wiem czy to jest pytanie 

jakby polityczne bardziej, czyli czy my jesteśmy za tą spalarnią i w ogóle w tej lokalizacji czy nie, czy to tak, 

ale czy urzędniczej, no bo jak dzisiaj nie mamy niczego, nad czym możemy debatować, bo dzisiaj nie ma 

spalarni. Nie można mówić o drodze do spalarni, bo nie ma spalarni. Nawet nie wiemy, czy wniosek, który 

gmina złożyła i będzie się ubiegać, on jeszcze nawet nie jest pod kątem formalnym sprawdzony, czy myślę, 
że jeżeli gmina nie otrzyma, nie otrzyma dofinansowania, ale mówię to, myślę, że tej spalarni nie wybuduje, 

bo zdaję sobie sprawę jaki jest olbrzymi koszt wybudowania tej spalarni. Myślę, że jeżeli, no tak, jeżeli 

otrzyma już to dofinansowanie, tylko myślę, że nawet protest jakby tutaj złożony przez mieszkańców, to i tak, 

i tak, jak nie ukrywam, rozmawialiśmy wcześniej z posłami, no odsyłali jakby do samorządu gminnego, bo 

decyzję o tym, czy spalarnia ma powstać na terenie gminy i decyzję o tym, gdzie ma być zlokalizowana, 

będzie podejmował samorząd gminny, czyli na wniosek Burmistrza radni tutaj gminy. Mówię, u nas tej sprawy 



jeszcze nie ma. Jeżeli jakakolwiek dokumentacja do nas wpłynie, to oczywiście możemy zorganizować tutaj 

spotkanie i przedstawić państwu, żebyśmy już wtedy mówili o dokumentach i jakby faktach.  

 

Radny A. Dworzyński - Odnośnie dyskusji, bo tutaj Stasiu wywołał dyskusję, s palarni. Więc na dzień 
dzisiejszy wydaje mi się, że wszystkie karty są w rękach ministerstwa. Dlaczego ministerstwa? Dlatego, że 

jest to klasa ziemi rolniczej trzecia, a burmistrz może odrolnić ziemię klasy szóstej, i piątej, natomiast czwartej 

chyba wojewoda, po zasięgnięciu opinii Wojewódzkich Izb Rolniczych, tak? A trzecia klasa to jest w rękach 

ministra zarówno na dzień dzisiejszy, Ale teraz musi to minister, według mnie, według tego, co ja wiem, może 

coś tam wiem albo nie wiem, ale można to sprawdzić, taka abonitacja klasy ziemi, która jest klasą trzecią, już 
podlega pod odrolnienie od ministra. No też mówię, często dokumenty się pojawią, jeżeli gmina będzie miała 

możliwość budowy, bo na razie to oni nie mogą budować, bo nie są odrolnieni. Tu jest cały byk w tym 

wszystkim, w tym całym układzie. 

 

Radny K. Matuszak - Procedurę mogą odwoławczą wszcząć. Procedura od nowa. Myśmy już we wsi mieli 

zebranie, jakby drugi raz gmina wszczęła procedurę budowy, tak? Dobrze mówię? Tak, drugi raz. Nie wiem 

na jakiej zasadzie, dlaczego tamto zakończono. Pewno ze względu na komplikacje, jakie wyniknęły z 

protestów. No i teraz od nowa jest. Myśmy zebranie już mieli takie, nie? Jedno. I teraz tak, z tego co się 
orientuję, to nie będzie zebrania, gmina nie będzie robiła zebrania w Golinie w sprawie spalarni w Golinie, 

tylko w Kamienicy Kultury będzie teraz, we wrześniu ma być spotkanie. We wrześniu, we wrześniu, nie, nie, 

we wrześniu w kamienicy kultury ma być tam zebranie z mieszkańcami w sprawie konsultacji społecznych 

tak zwanych. Tak to tam przedstawiono na tym na zebraniu w Golinie. 

 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady – Moi drodzy, przysłuchując się Państwa opinii, ja powiem tak, 

faktycznie odgórnie musi być ustalone, jest potrzeba tak zwana ustawa odorowa. Ustawa odorowa, czyli 

smrodu. Dlaczego? No mamy to, powiedzmy sobie, problem, że największy gospodarz, no mogę nazwisko, 

powiedzieć Pan Wójcik, jak wylewa, bo ma tchórzofretki, Moi drodzy, do kąpieli się nadajecie . Jak wyjdziesz, 

przez to jest kiedy, zanim założę, nie? Na szczęście od razu jest przykrywane, nie? Takiego smrodu to jeszcze 

nie czułem nigdy, nie? Raz. Druga rzecz. Nie, broń Boże, nie piję do nikogo, ani do Jarocina, ani, znaczy, do 

pewnych trzeba powiedzieć tak. Gros problemów, które są, możemy podziękować gminom. I mówię od razu. 

U mnie taka wojna rolnika jednego największego wybuchła, bo buduje bykarnię na 500 byków i on chce 

blisko domu budować, tak? Więc mieszkańcy, tak jak tutaj Karol miałeś u siebie w Golinie, nie? Protest, bo 

gdyby było porządnie na etapie gminy, bo tam właśnie jest wyjaśnione na jakich zasadach cokolwiek jest 

robione, to te później protesty nie są potrzebne. Taki dobry włodarz według mnie musi posłuchać, co ludzie 

mają do powiedzenia. I wtedy te zasady wprowadzić. Tego się nie słucha i trzeba wyraźnie powiedzieć, nie? 

I u mnie duży problem zrobiła gmina Jaroszewo. Nasze protesty, nie protesty, nie? I było co? Jeszcze ja od 

czci i wiary byłem wyzwany jako radny, bo podpisałem, nie? Problemy do dzisiaj to mam, nie? To o co 

chodziło? Nie, że masz nie budować bykarni, buduj bykarnię, ale masz tyle hektarów pola, 50 metrów od 

budynków mieszkalnych. No nie, moi drodzy, bo to jest pan gospodarz, tak, nikt mu nie będzie rządził. To 

jest ten, moi drodzy, co mi powiedział, wiecie, co mi powiedział, jak budowaliśmy drogę w Zalesiu? On sobie 

nie życzy chodnika ku jego pola. Słyszycie to państwo? On sobie nie życzy. No to życzenia. Widzicie, jaki to 

są ludzie. Ja i tak samo tutaj mówię, bo gdyby w gminie od początku warunki zabudowy, nie ma problemu. 

Bo później rozmawiałem też z panem tutaj Buchwaldem, jeżeli warunki proceduralne są przez gminę 
zrobione, to nie ma powiat później o dużego pola manewru. No więc widzicie, źródła, pewne rzeczy, niestety, 

ja to widzę u siebie w gminie Jaraczewo, całe problemy, bo gdyby warunki zabudowy tak jak trzeba, tylko 

słuchać, co mieszkańcy mówią, a się nie słucha. Proszę panie Karolu. 

 

Radny K. Matuszak - znaczy, koleżanki i koledzy, to jest taki trochę problem złożony, mówię o drodze na 

przykład Dworcowej., Bo tak droga Ddworcowa nasza, powiatowa, ona jest do remontu, ona się nie nadaje 

już do przejazdu, tam jest naprawdę strasznie. I to jeżeli, i to chodzi o względy techniczne, znaczy dziury co 

chwila łatane i tak dalej, jak i o tę uciążliwość w stosunku do mieszkańców. Przebudowa tej drogi, no, no też 
jej sztuczne nie poszerzymy, bo nie ma gdzie tam są po obu stronach domy i tak dalej, i tak dalej. Problem 

polega na tym, że nawet Wam nie marudzę o tę drogę w tej chwili, nie marudzimy Wam o tę drogę, żebyście 

rękę podnieśli za budową tej drogi czy przebudową, no bo zdajemy sobie sprawę z tego, ja sobie zdaję sprawę 
z tego, że jak teraz tę drogę zrobimy, to zrobimy drogę do spalarni. I to będzie argumentem dla gminy, że jest 

piękna droga powiatowa, jest dojazd. Dlatego nawet nie marudzimy o to, żeby tę drogę robić, bo zdajemy 



sobie sprawę, że to może stać się argumentem do tego, żeby przyklepać tę spalarnię. Nie, nie, my nie mówimy 

o tamtej drodze, to teraz tam gmina... No, pomysł... My mówię teraz, mówię o tej starej ulicy Dworcowej 

teraz, nie? Ja nie mówię o tej, ta obwodnica jest w Golinie bardzo potrzebna pod warunkiem, że na jej końcu 

nie będzie spalarni. To ci powiem, Mateusz, tak, to ja, jeżeli by tak było, to fajna sprawa, powiem ci szczerze. 

To ona na ten sposób odciąży ruch na ulicy Dworcowej. Ale jeżeli to ma być droga zrobiona po to, żeby 

później w tych dokumentach pokazać, że jest dojazd, tak jak tu Stanisław mówi, do czegoś, do spalarni, bo 

jeszcze pół biedy, ale do czegoś, czego jeszcze nie wiemy, no to tego. A słuchajcie, no... Ja tam już nie będę 
wam tutaj zanudzał. Przyjedźcie sobie do Goliny, nowe firmy się rozbudowują, RomGos, to nie jest firma 

uciążliwa, to nie jest firma uciążliwa, ale jest dużą firmą, Drobud jest dużą firmą, to wszystko jedzie do pracy, 

przyjeżdża, odjeżdża, duże auta, małe. Ja mieszkam przy głównej drodze, to wam powiem, okna w nocy 

otworzyć nie można, bo taki jest po prostu ruch, taki jest tych ciężarówek, tak to wygląda. Także na razie o tę 
drogę nie płaczę wam, bo wiem, że jak ją przebudujemy, to ktoś tam będzie miał argument. Dlatego tak to 

wygląda dziwnie. Nie wiem, co dalej. Sam nie wiem, co dalej. Tak, bo teraz gmina sobie już w tym wniosku 

napisała, że jak nie chcecie to będzie ulicą Dworcową dojazd do tych ewentualnych czy do spalarni. Buduje 

w ogóle pan Biernacki, buduje olbrzymią biogazownię, bo tam słyszę, że są zwiększone po prawej stronie za 

torami. Już ta budowa trwa. Tego dużo jest w Golinie. Nie wiem. No a ten argument o miejscach pracy to jest 

chyba nieaktualny już, bo no wszystkie kolory świata są w Golinie już, nie? To już tam, no tak to wygląda, 

nie? 

 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady – To co pan Karol wspomina, tak samo doszło do mojej wiadomości 

ta ubojnia kurcząt - wszystkie kolory świata. Obywateli naszych coraz mniej, nie? Bo to najtańsza siła robocza, 

pracują po 12-14 godzin, nie? To są fakty, moi drodzy i to trzeba sobie wyraźnie powiedzieć. Ja rozumiem, 

że to, co mówi pan, miejsca pracy, ale nie, nie, powoli, powoli, nie? Nie wszystko. Bo to nie może być, że w 

jednej miejscowości, no, takie właśnie, przepraszam to powiem, takie smrodownie powstają. No mówię 
naprawdę, jak ten wyjechał z tchórzofretek po asfalcie, do kąpieli. 

 

Radny K. Matuszak – ja jeszcze tak powiem tak, że Stanisław ma rację, bo tak wam powiem szczerze, no, 

ta młodzież, ta młodzież wzięła na siebie ciężar, Golińska tej walki. Pomagamy, jak możemy, o tak powiem. 

Ale oni sobie sami nie poradzą w sensie takim. Jak nie będzie takiego po prostu z góry, ktoś nie powie, nie 

położy, nie powie koniec, no to tak będzie, no po prostu tak będzie. I tutaj myślę, pani starosto, że Stanisław 

ma rację. Może nie dzisiaj jeszcze, ale jeżeli chcecie nam pomóc, to również politycznie, mi się wydaje, bo to 

ktoś musi do góry powiedzieć koniec tego rozrabiania, no tak to trzeba powiedzieć. Kiedyś, poczekaj, 

Stanisław, walczyliśmy o szkołę, ty akurat poparłeś i byłeś jednym z dwóch radnych, no obok, muszę 
powiedzieć, Adama Pawlickiego, bo to dwóch radnych, którzy miały odwagę wtedy podnieść rękę za Goliną 
w przeciwieństwie do całej rady 30-osobowej, 32-osobowej Rady Miejskiej. I też walka była ciężka, po pół 

roku dopiero przyjechała pani poseł Łybacka i powiedziała, koniec zabawy, nie, panie burmistrzu. koniec 

zabawy i się skończyło po pół roku. I dlatego jak ktoś nie przyjdzie do góry, nie powie no nie, to tak będzie, 

no tak jest, no bo co ta młodzież może sama zrobić i co my tam sami możemy zrobić? 

 

Radny St. Martuzalski - jedno zdanie na koniec. Ja zacząłem, Karol w zasadzie powiedział to, o co chodzi. 

Słuchajcie, jak tutaj siedzimy, no jesteśmy wszyscy samorządowcami, obojętnie z jakichś bajek, każdy z innej. 

Ale tam są ludzie, tam mieszkają ludzie i dzisiaj to w naszym Ale nie wiem, jak powiedzieć. Naszym 

obowiązkiem jest, żeby każdy wykorzystał tam, gdzie może, wśród swoich znajomych, towarzyszy 

partyjnych, oby jak ich nazwiemy, kanałów, żeby teraz czy w przyszłości zablokować to dla tych ludzi. Bo to 

jest szaleństwo, słuchajcie, to jest naprawdę szaleństwo. Ta wieś naprawdę, ja pamiętam akurat jak wchodziła 

ta pierwsza firma Biernacki, była pokazywana jako no coś, co da nam złote góry przyniesie, bo wiadomo 

wtedy ciężko było z pracą i okazało się, że poza miejscami pracy jest również dokuczliwość. Potem się 
pojawiły następne przedsięwzięcia i też uciążliwe. I wszyscy przyjmowali, tak jak dzisiaj pani starosta ze 

szacunkiem, powiem, zademonstrowała postawę czysto administracyjno-urzędniczą, że my nie mamy 

dokumentów. Całe miasto o tym już od iluś miesięcy huczy, cała gmina huczy, cała Polska huczy. I nie można 

mówić, że nie ma się dokumentacji, bo tam są ludzie. słuchajcie, dlatego mój apel, żebyśmy przede wszystkim, 

tak jak powiedziałem, gdzie tylko możliwe, postawili sobie za punkt honoru dla tych ludzi. żeby teraz czy w 

przyszłości starać się i wykorzystywać wszystkie źródła, tak jak Karol czy Andrzej wskazali, że 

w ministerstwie dzisiaj piłka, bo trzeba to odrolnić, na przykład, żeby na tym etapie zablokować, żeby 

wszystkie możliwe wykorzystać narzędzia, żeby tych ludzi, żeby oni się nie czuli, żeby są pozostawieni, 



żebyśmy my się różnili od takich ludzi, żebyśmy naprawdę pochylili się i spróbowali chociaż im pomóc i 

jeszcze raz chcę podkreślić, żeby się poczuli, że nie są sami, bo dzisiaj ci ludzie, ja mówię o tych, o kim mówi 

Karol, o tych młodych ludziach, którzy tam, nie tylko młodych, którzy przeciwstawiają się temu draństwu, 

żeby poczuli, że mają wsparcie nasze, że nie są sami, bo na tym to też polega samorząd. Nas wybrano też nie 

po to, żebyśmy rozstrzygali o kwestiach prawnych, ale też w trudnych sytuacjach wspomagali mieszkańców 

naszego powiatu. 

 

P. K. Szymkowiak Wicestarosta - Szanowni Państwo, Panie radny, chciałabym panu też odpowiedzieć, 
jeżeli mogę, przerwać tę dyskusję. Szanowni Państwo, Stanisław, to nie jest tak, że tutaj my patrzymy 

z pozycji tylko administratora, ponieważ na dzień dzisiejszy rzeczywiście, jeżeli mamy się odnosić jako 

Starostwo Powiatowe, czy jako Zarząd Powiatu, no to faktycznie muszą być dokumenty. Na ten, dobrze 

i nawet Rada, na ten moment my tak naprawdę nie mamy informacji żadnych, oprócz informacji medialnych, 

żadnego dokumentu. A jeżeli chodzi o każdego z nas zaangażowanie, no to szanowni państwo, była taka 

możliwość. W ubiegłym roku pod marketami zbieraliśmy podpisy Stop Spalarni. Ja te podpisy też zbierałam, 

Karol zbierał, także każdy z Państwa mógł się zaangażować. Proszę dzisiaj naprawdę nie mówić, że my nie 

robimy niczego, ponieważ na ten moment robimy po prostu to, do czego mamy dostęp, jakie mamy 

informacje, jakie mamy dokumenty. Jeżeli dokumenty wpłyną, to na pewno tutaj Szanowna Rada będzie 

o tym poinformowana, będą informacje przedstawione, a do tej pory to są tylko i wyłącznie informacje 

medialne, które otrzymujemy i oczywiście od stowarzyszenia. No ale tak naprawdę, Szanowni Państwo, będę 
tu populistyczna i powiem tak, zbliżają się wybory, ale też wybory samorządowe. Rada Miejska będzie 

głosowała nad pewnymi decyzjami dotyczącymi spalarni i powiem tak, Każdy z nas po prostu ma taką 
możliwość, żeby to zastopować. T akie m a możliwości każdy z nas, kandydując tak na radnego, wskazując 

pewne problemy. To wszystko jest przed nami, Szanowni Państwo. Także dzisiaj takie troszkę zarzucanie 

nam, że nic nie robimy, to Stanisław, to nie jest tak. Ja bynajmniej mówię o sobie, jestem przeciwko spalarni, 

ponieważ spalarnia sama w sobie będzie ogromnym problemem, ale ogromnym problemem będzie dowóz do 

spalarni. To po prostu skutki tego będziemy odczuwali wszyscy, a nie wiem co będzie, jakie firmy powstaną 
przy spalarni. I myślę, że to będzie największy problem. Nawet nie spalarnia, tylko kto będzie po prostu... I co 

będzie palone w tych spalarniach. Chciałam to powiedzieć, kto to będzie odbierał. Także na ten moment, 

szanowni państwo, dyskusja toczy się też w internecie o drodze, o drodze do terenów inwestycyjnych. To też 
tak tylko krótko państwu powiem, jak to wyglądało. My pierwszą decyzję wydaliśmy negatywną. W tym 

momencie odwołał się burmistrz Jarocina od tej decyzji trafiło to do pana wojewody. Służby wojewody 

sprawdziły dokumenty. cofnęły do ponownego rozpatrzenia. Wszystkie, że tak powiem, dokumenty, które w 

naszej ocenie, w ocenie tutaj też urzędników naszych, którzy mają niesamowite wieloletnie doświadczenie, 

dokumenty, że tak powiem, zostały sporządzone właściwie, w tym momencie odwołało się Stowarzyszenie 

Wyobraźnią, do czego ma prawo oczywiście. I tutaj nikt na nikogo się nie obraża, że jest odwołanie. Z tego, 

co wiem, w ostatnich dniach wpłynęło do stowarzyszenia pismo od pana wojewody o uzupełnienie pewnych 

braków. No i czekamy. Pan wojewoda zdecyduje, jaki będzie finał tej decyzji. Myślę, że my z pozycji 

urzędnika robimy wszystko zgodnie z literą prawa. Dodam tylko, że też się toczy duża dyskusja na temat tego 

rygoru natychmiastowej wykonalności. Szanowni Państwo, ustawa o zridzie mówi o tym, że jeżeli na wniosek 

inwestora, taki wniosek został złożony, w tym wniosku rzeczywiście uzasadnienie jest tych prawie 27 

milionów, które gmina otrzymała. No i po prostu tak to wygląda, że w zridzie ten rygor natychmiastowej 

wykonalności może po prostu być nadany. No i tak jak mówię, czekamy, co pan wojewoda zrobi do 27. Jest 

w tej chwili przedłużona ta procedura. No czekamy, szanowni państwo. A tutaj nikt nie mówi po prostu, że 

my jesteśmy za spalarnią, czy nie wiem, czy utrudniamy, pomagamy. Absolutnie takiej informacji o spalarni 

jeszcze nie mamy. 

 

Ad. pkt. 12.  
Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Ad. pkt. 13.  
Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna M. Bierła – Panie przewodniczący, Wysoka Rado, ja tylko informacyjnie chciałabym dopowiedzieć 
to, co pan prezes zaczął odnośnie kwestii szpitala, ponieważ w Jaraczewie poradnia ginekologiczna zaczęła 

działać. Ona przyjmuje mieszkanki Jaraczewa, ale i okolic. Tam będzie przyjmowała pani dr Agata Siejak i 



to jest na Narodowy Fundusz Zdrowia. Rejestracja odbywa się w głównym holu od godziny 8 do 14, od 

poniedziałku do piątku pod numerem 623322 161. I druga informacja myślę, że bardzo ważna. Poradnia 

Diabetologiczna wznowiła działalność. Przyjmuje pani doktor Hanna Byk w środy od godziny 8 do 18, a w 

czwartki przyjmuje lekarz Piotr Szymura od godziny 8 do 15 i rejestracja jest w środy i w czwartki od godziny 

8 do 15 pod numerem telefonu 623322138. I jeszcze jedna informacja, ponieważ tutaj mnie państwo pytali, 

czy w naszym szpitalu pojawiła się legionella. Co my z tym robimy? Proszę Państwa, króciutko tylko. 

Źródłem zakażenia bakterią legionella jest przede wszystkim woda inhalowana do dróg oddechowych. Nie 

zarażamy się od drugiej osoby i w naszym szpitalu woda jest badana dwa razy do roku. Pod tym kątem w 

marcu i we wrześniu. W marcu była woda badana. Test wyszedł ujemny, także bakteria legionella w naszym 

szpitalu nie występuje. I następne badanie będzie we wrześniu. Mamy nadzieję, że też wyjdzie dobrze. A 

przykładowymi takimi źródłami zakażenia właśnie tą bakterią, no to przede wszystkim to są baseny zdrojowe, 

różne źródła termalne, fontanny, zraszacze wodne, urządzenia medyczne takie jak nawilżacze, inhalatory oraz 

systemy ciepłej i zimnej wody. I jeszcze kolejna informacja. Wiecie państwo doskonale, że inwestycja w 

szpitalu dotycząca modernizacji tego starego budynku dobiegła końca. Zakończyła się rozbudowa 

Jarocińskiego Szpitala, w związku z tym państwo otrzymaliście zaproszenia na oficjalne otwarcie 18 września 

tutaj ze strony szpitala. Ja w swojej osobie, myślę, że w imieniu też prezesa oraz wszystkich pracowników 

serdecznie wszystkich państwa zapraszamy i oczywiście dziękuję za cały czas za państwa wsparcie, 

szczodrość i wyrozumiałość. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. pkt. 14.  
Komunikaty. 

P. J. Szczerbań Przewodniczący Rady – czyli mamy tak, wnioski i oświadczenia radnych były, wolne głosy 

były, komunikaty. No teraz bym poprosił o minutę uczczenia wszystkich ofiar II wojny światowej, bo Rada 

się nie spotka. I dlatego 1 września wiemy, że jest piątek, więc proponuję o powstanie minutę ciszy za 

wszystkie ofiary II wojny światowej, jak również agresji sowieckiej, Katyń, Biednoje i Ostaszkowo. Dziękuję 
i w komunikatach, jeżeli macie państwo możliwość, to zapraszam do udziału w uroczystościach. Myślę sobie 

wyczerpane przed piętnastą dobre tempo mamy zakończenie obrad. Dziękuję wszystkim państwu.  

 

Ad. pkt. 15.  
Zakończenie obrad. 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - dziękuje bardzo. Zamykam obrady LXXI Sesji Rady Powiatu 

Jarocińskiego VI kadencji o godz. 15.40 
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